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Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti a megjelenteket, a kamerákon keresztül köszönti Szécsény város 
lakosságát, és az interneten városunk iránt érdeklődőket. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület teljes létszámmal megjelent, határozatképes, és az ülést megnyitja 
(1430 órakor).  
A meghívóban jelzett pontokat javasolja az ülés napirendjére venni. Sürgősséggel kéri 
megtárgyalni az Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt-ben részesedés 
megszerzése vonatkozó előterjesztést, melyhez az írásos anyag ülés előtt kiosztásra 
került. A maga részéről szeretne egy tájékoztatást adni az utakkal kapcsolatban tartott 
lakossági fórumról. Kérdezi, hogy egyebek keretében kíván-e valaki szólni. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Egy ügyet szeretne előterjeszteni, ami a Start-munkaprogramban megvalósuló 
állattartó teleppel kapcsolatos. 

Stayer László polgármester 

Az első napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a köznevelési feladatok 
ellátásáról, a 2013/2014-es tanév indításáról szóló tájékoztatót két részletben hallgatja 
majd meg a képviselő-testület, mivel a Páter Bárkányi János Katolikus Óvoda, 
Általános Iskola és Gimnázium igazgatója Budapesten van értekezleten, és jelezte, 
hogy csak később érkezik meg az ülésre.  
Amennyiben nincs több javaslat, kéri, hogy aki az elmondattak szerint elfogadja az 
ülés napirendjét, kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirendet egyhangúlag elfogadta: 
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Napirend: 
 
1. Tájékoztató a köznevelési feladatok ellátásáról, a 2013/2014-es tanév indításáról 

(két részben tárgyalva) 
2. Előterjesztés a 2013. évi költségvetési rendelet módosítására 
3.  Előterjesztés a 2013. I. félévi költségvetési gazdálkodásról 
4.  Polgármester tájékoztatója az utak felújításával kapcsolatban tartott lakossági 

fórumról  
5.  Előterjesztés a Világ Királynője Engesztelő Mozgalom céljainak támogatásáról 
6.  Előterjesztés az ÉRV. Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt-ben 

részesedés megszerzésére 
7. Egyebek 

7.1. Képviselői bejelentések 
 
 
1. Tájékoztató a köznevelési feladatok ellátásáról, a 2013/2014-es tanév 

indításáról  
 I. rész: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Szécsényi Tankerülete 

Igazgatójának tájékoztatója a II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola, Gimnázium és 
Szakközépiskola tanévkezdéséről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Mohácsi László tankerület igazgató 

 

Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti az ülésen megjelent Mohácsi László urat, a szécsényi tankerület 
igazgatóját. Az írásos előterjesztés megküldésre került képviselőtársainak. Kérdezi az 
előterjesztőt, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést tenni. 

Mohácsi László tankerület igazgató 

Köszönti a jelenlévőket. Pár mondatban szeretné kiegészíteni az írásos anyagot, és ha 
van valakinek kérdése, szívesen válaszol. Ahogyan mindenki előtt köztudott, a 
2013/2014-es tanév kezdése az állami iskola életében nagy változást hozott. 
Elsősorban az egyházi iskola indítása, valamint az új köznevelési törvény újdonságai 
miatt. Ami az egyik legfontosabb dolog a tanév szervezésével kapcsolatosan, hogy az 
intézmény a Rákóczi út 90. szám alatti épületben folytatja tovább a működését, itt 
található majd az általános iskola, továbbá a gimnáziumi és a szakközépiskolai 
osztályok is. Ez a tanév, mind a személyi, mind a tárgyi feltételeket érintette, és mind a 
működtető önkormányzatot, mind a szécsényi tankerületet is megoldandó feladatok elé 
állította. Ebben a tanévben, figyelembe véve a köznevelési törvényben megadott 
osztálylétszámokat, valamint figyelembe véve a jogutódlást, vagyis a 
jogfolytonosságot, 15 osztályt indítottak, ebben benne van az általános iskola 1-8. 
osztályig, valamint a gimnázium és szakközepes osztály. A személyi állományban is 
nagy változások történtek, a pedagógusállomány nagy része az egyházi intézményben 
dolgozik tovább, vannak pedagógusok, akik a tankerülten belül és vannak, akik a 
tankerületen kívül folytatják tovább munkájukat. A gyereklétszámmal kapcsolatosan is 
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nagy változások történtek. Az írásos tájékoztatója ezt részletesen tartalmazza, de még 
az utolsó napon is történtek változások, de remélhetőleg ezek az osztálylétszámok be 
fognak majd állni. Tájékoztatást ad arról, hogy az igazgatói feladatok ellátására 
augusztus 16-ától Győrki Marianna igazgatóhelyettest bízta meg, mivel a magasabb 
vezetői feladatok ellátására kiírt igazgatói pályázat sikertelen lett. A megbízása egy 
évig szól, de legalább addig, amíg a pályázat eredményes nem lesz. A karbantartási 
munkák rendben befejeződtek. Folyamatos napi kapcsolatban voltak a polgármester 
úrral, mint az iskola működtetőjének képviselőjével. Megtörténtek az átalakítások is az 
intézményben, mivel az étkeztetés is itt folyik, és szeptember 2-ával a munkát rendben 
el tudták kezdeni. Amit még fontos dolognak érez, úgy gondolja és bízik benne, hogy 
a pedagógusok, a működtető önkormányzat és a szécsényi tankerület megfelelően 
együtt tud működni, és a 2013/2014-es tanév is sikeres és szerencsés tanév lesz, és 
meg tudják oldani az esetlegesen felmerülő problémákat.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni az igazgató úr szóbeli kiegészítőjét. A tájékoztatót előzetesen 
megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság is. Kéri elnök urat, hogy a 
bizottság véleményéről tájékoztassa a képviselő-testületet. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és egyhangúlag elfogadta, és elfogadásra 
javasolja a képviselő-testületnek is. Szeretné megkérdezni az igazgató úrtól, hogy az 
iskola létszámánál hogyan alakult a szécsényi és a bejáró tanulók aránya? Kérdezi 
még, hogy a bejárók utaztatását hogyan sikerült megoldani? 

Mohácsi László tankerület igazgató 

A sok megoldandó feladat között az egyik a bejáró tanulók utaztatása volt. Ettől a 
tanévtől kezdve a Nógrád Volán menetrendszerinti járatain oldják meg a tanulók 
beutaztatását. A gyerekek számára a tankerület bérletet biztosít. Felvették a 
kapcsolatot a Volán vezetőjével, és ígéretet kaptak arra, hogyha szükség lesz rá, akkor 
plusz új járatot is beindítanak. Ez több helyen meg is történt. Előzetesen felmérésre 
került, hogy hol és milyen gondot okozhat a járatoknál a bejáró gyerekek létszáma. 
Úgy tudja, hogy ezek a gondot nagy részben megoldódtak. Kezdetben jeleztek feléjük 
problémákat, amit folyamatosan egyeztetettek a Volánnal, és azt az ígéretet kapták, 
hogy ezeket lehetőleg azonnal orvosolják.  
A másik kérdésre válaszolva elmondja, hogy 15 osztályt indítottak, ebből jelenleg az 
általános iskolások létszáma 137 fő, a gimnázium és a szakközépiskola létszáma pedig 
125 fő, összesen 262 fő. A 137 főből 54 szécsényi és 83 bejáró, a 125 főből pedig 48 
szécsényi és 77 bejáró tanuló van. Az adatokból látható, hogy a bejárást 
mindenféleképpen meg kell oldani, biztosítani kell. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Tavaly szeptemberben hozott az önkormányzatunk egy olyan döntést, hogy felbontja 
Nógrádszakállal és Nagylóccal létrehozott társulást, és ez 2012. december 31. hatállyal 
meg is történt. Az előterjesztésben továbbra is azt látni, hogy nagylóci és 
nógrádszakáli telephely. Kérdezi, hogy miért van így? 
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Mohácsi László tankerület igazgató 

A szervezeti átalakításokat kezdeményezték a minisztériumban, de ebben az évben 
szervezeti átalakításra nem kaptak engedélyt. Ezt fogják kezdeményezni a következő 
tanévben is. Megfelelően előkészítve, megfelelően átgondolva, úgy véli, hogy a 
következő tanév előtt vehetik majd napirendi pontra, és majd meglátják milyen döntés 
fog ebben a kérdésben születni. 

Stayer László polgármester 

A magunk részéről kezdeményezni fogjuk, hogy Nagylóc és Nógrádszakál 
vonatkozásában ezek a kérdések tisztázva legyenek, és az viselje majd a 
kötelezettséget, akire az tartozik.  
A bejárókkal kapcsolatban annyit szeretne kiegészítésül elmondani, hogy a második 
tanítási napon érkezett jelzés Benczúrfalváról, akkor jelezte mindkét intézmény felé 
azt, hogy tegyenek lépéseket a Volán irányába, segítsenek az ott lakókon. A Volán azt 
a választ adta, hogy 15 fővel több utast befogadó, nagyobb buszt indítanak. Másnap 
reggel személyesen kiment Benczúrfalvára, hogy amennyiben szükség van rá, 
személygépkocsival is hozhasson be gyerekeket. Nem volt rá szükség, de teljesen tele 
volt a busz. A Volán tényleg nagyon rugalmasan és segítőkészen állt a dologhoz, mert 
egy - úgymond - utaskísérőt is küldött a buszvezetővel, hogy tényleg fel tudja mérni a 
helyzetet. Mire Szécsénybe visszaért, már hívták is a Volántól, hogy a tapasztaltak 
alapján egy plusz járatot állítottak be 7 óra 15 perckor, ami Szécsényből kimegy  
Kisgécbe, és az ott lakókat, valamint a benczúrfalvai lakosokat beszállítja, így a 
Nógrádmegyer felől érkező busznak ott már nem kell utast felvenni, és így a probléma 
megoldódott. Ami kellemetlen volt, hogy csak másnap jött a jelzés Pösténypusztáról, 
hogy ott is hasonló gond van, mert ismét kellett az iskolákat hívni, hogy legyenek 
szívesek ezt is intézni. Azóta hozzá nem érkezett innen panasz, nem tudja, hogy 
esetleg alpolgármester asszonyhoz jeleztek-e? 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Hozzá sem érkezett. 

Stayer László polgármester 

Akkor remélhetőleg Pösténypusztáról is megoldódott a gyerekek beszállítása. Ezúton 
is szeretné megköszönni mindkét iskola vezetőségének, és a Nógrád Volánnak is, hogy 
ilyen pozitívan és segítőkészen álltak az ügyhöz, és sikerült gyorsan megoldani a 
problémát.  
Az újonnan megbízott igazgató asszonynak, Győrki Mariannának, valamennyiük 
nevében nagyon sok sikert kíván a munkájához, és nyilván az egész kollektívának. 
Bízunk benne, hogy nagyon sikeresen fog ez az iskola működni, ehhez a magunk 
részéről minden támogatást megadtunk a tanévkezdéshez, és ezt követően is meg 
fogunk adni.  
Átadja a szót képviselőtársainak, hogy feltehessék kérdéseiket és elmondhassák 
véleményüket.  
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Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A létszámadatokat nézve, látja, hogy a 10/a gimnáziumi osztályban 1 fő van jelezve. 
Kérdése, hogy ezt hogyan kezelték?  

Mohácsi László tankerület igazgató 

Amikor a tájékoztatót írta, akkor ez az egy fő tízedikesként lett beírva, jelenleg a 
tanulónak felajánlották azt, hogy jelenleg a 9. osztályba lesz betéve. Többféle 
lehetőséget felajánlottak a szülőknek, és bízik benne, hogy közös megegyezéssel egy 
olyan megoldást fognak találni majd ennek a tanulónak, akinek a további tanulmányait 
állami iskolában tudják segíteni, és elő tudják azt mozdítani, hogy ezt az évfolyamot is 
sikeresen befejezhesse. Ezzel kapcsolatban a szülőkkel még egyeztetés folyik. 

Stayer László polgármester 

Az igazgató szóbeli kiegészítésében elmondta, hogy sikertelen volt az igazgatói 
pályázat, ehhez annyit szeretne hozzátenni, hogy azért volt sikertelen, mert nem volt 
pályázó. Kérése, hogy a tanárokról is mondjon pár szót igazgató úr.  

Mohácsi László tankerület igazgató 

A nyár folyamán több pedagógus álláshelyet meghirdettek, de sajnos itt sem érkezett 
be minden álláshelyre pályázat. Jelenleg 26 pedagógus van az intézményben, ebből 
van tanító, tanár, főállású, óraadó, gyógypedagógus, valamint van három olyan 
pedagógus is, aki a tankerületen belül máshol is lát el feladatokat. A kollégák közül 18 
szécsényi és 8 bejáró pedagógus. 3 fő van, aki az oktatói-nevelői munkát közvetlenül 
segíti: iskolatitkár, pedagógiai asszisztens és szabadidő szervező. Közülük két fő 
bárjáró, egy szécsényi. Továbbra is vannak pedagógus álláshelyek meghirdetve, és 
bízik benne, hogy a pedagógusállomány munkáját segítve, lesznek is pályázók ezek az 
álláshelyekre, és tudnak felvenni még pedagógust. Az átalakításnál szerették volna 
megoldani az utazó gyógypedagógusi hálózatot is a járásban, de most sajnos nem 
sikerült, mert nem volt jelentkező. Bízik benne, hogy a jövőben lesz, és akkor meg 
tudják szervezni.  

Stayer László polgármester 

Tájékoztatójában említette igazgató úr a rendezvényeket, hogy helyszűke miatt a 
művelődési házzal kell majd a kapcsolatot felvenniük. Régebben is így volt ez, és 
gondolja, hogy ez a kapcsolatfelvétel megtörtént, és pozitív választ kaptak. 

Mohácsi László tankerület igazgató 

A kapcsolatfelvétel már megtörtént, és az iskolától hamarosan meg fogja kapni, hogy 
mikor, milyen rendezvényekre szeretnék igénybe venni a művelődési házat.  

Stayer László polgármester 

Egy szót írt fel magának három felkiáltójellel, hogy kölcsönösség legyen ebben a 
kapcsolatban, mindkét fél részéről úgy működjön ez, hogy mindenkinek jó legyen. 
Egy kérdése van még az étkezéssel kapcsolatban. Ez újdonság a Rákóczi úti épületben, 
hogy ott is étkeznek gyerekek, mivel éveken keresztül nem volt, és most meg kellett 
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oldani. Kérdése, hogy milyen létszámban étkeznek gyerekek, és milyen a visszajelzés 
az étel minőségével kapcsoltban. 

Mohácsi László tankerület igazgató 

Szerencsére megoldódott az étkeztetés, jelenleg 120-130 körüli az étkezők létszáma. 
Mint ahogyan polgármester úr is említette, ez új dolog a Rákóczi úti intézményben, és 
azt a tájékoztatást kapta, hogy ez a létszám még nőhet is, már csak azért is mert, a 
visszajelzések alapján az étel minősége jó, meg voltak elégedve vele a gyerekek és a 
pedagógusok is egyaránt.  

Stayer László polgármester 

Köszöni a tájékoztatást. Az étkeztetést az Agro-Help Kft. biztosítja ebben az 
intézményben is. Elmondja, hogy már az első tanítási napon biztosított volt az étkezés, 
és akkor még az előzetes számításokhoz képest ötvennel kevesebb étkező volt, mint 
amennyi adag elkészült, és az ügyvezető igazgató, Velenczei Norbert úr felhívta, hogy 
ezt történt, hogy próbáljon meg keresni valakit, mert szívesen felajánlja a megmaradt 
és teljesen jó minőségű ételmennyiséget. A Betánia Idősek Otthonának át is tudták 
adni, akik nagy örömmel fogadták. Köszöni az ügyvezető igazgató úrnak is, hogy 
ilyen gondosan és jó szívvel kezdeményezte a dolgot, és jó helyre került a megfőzött 
étel. 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, egy rövid összefoglalót szeretne tenni a 
nyolcosztályos gimnázium és a szakközépiskola vonatkozásában. Úgy gondolja, hogy 
az már az előző évben is kirajzolódni látszott, hogy Szécsényben a nyolcosztályos 
gimnáziumnak a jogszabályi feltételei nem lesznek adottak. Nem az igazgató úr 
felelőssége, hogy az ötödikben elindult a nyolcosztályos gimnázium. Az intézmény 
előző igazgató asszonya még a tankerületi igazgató kinevezése előtt meghirdette a 
nyolcosztályos gimnáziumi osztályt. A tankerületi igazgató úr már csak a kötelességét 
tudta teljesíteni, ha már meghirdették ezt az osztályt, akkor neki, amennyiben 
megfelelő számú jelentkező van, akkor el kellett indítani, és ez a létszám 15 főnél van 
a törvény szerint meghatározva. Amint a tájékoztatóból látható, 21 tanulóval indult el 
az ötödikes, nyolcosztályos gimnáziumi osztály, 10 szécsényi tanuló van ebben az 
osztályban. Szeretné jelezni, és ez a kiküldött táblázatban is látható, hogy azután már 
csak nyolcadikos gimnáziumi osztály van, hét fővel, melyben három szécsényi tanuló 
van. A jogszabályi előírásoknak megfelelően az intézménynek ki kell, és ki is fogja az 
elindult nyolcosztályos gimnáziumi osztályokat futtatni, tehát végig fogja vinni. De 
azért az nagy felelősség, hogy a most induló ötödikes, nyolcosztályos gimnáziumi 
osztály fölött már nincs se 6., se 7. osztály. Ez azt jelenti, hogy nincs előttük sem 
évfolyam, csak a 8. osztályos. Általában próbál egyenesen és érthetően beszélni, és 
szeretné leszögezni azt, hogy a következő tanévtől Szécsényben nem indul 
nyolcosztályos gimnáziumi osztály, nincsenek meg hozzá a jogszabályi feltételek. 
Tehát amikor a most elinduló gimnáziumi osztály nyolc év múlva végzős osztály lesz, 
akkor alatta már nem lesz se 11-ik, se 10-ik, se 9-ik nyolcosztályos gimnáziumi 
osztály. Amennyiben igény jelentkezik egy négy évfolyamos gimnáziumi osztály 
indítására a következő években, akkor Szécsény Város Önkormányzata igyekszik majd 
hozzájárulni ahhoz, hogy elindulhasson. Szeretne azért mindenkit emlékeztetni arra, a 
már az előző ciklusokban is bevett gyakorlatra, amikor az önkormányzat meghatározta 
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egy-egy induló osztálynál, hogy vidéki tanulót csak abban az esetben lehetett felvenni, 
hogyha az nem igényel plusz osztályszám indítást. Ha jelenleg 17 szécsényi gyerek 
van az ötödik évfolyamon, akkor a következő évben egy induló osztályt jelent. És ha 
17 szécsényi gyerek van az ötödik évfolyamon, jó ha tudjuk, hogy 51 az ötödik 
évfolyam létszáma, tehát 34 vidéki gyermek van, és ötödik évfolyamon két osztályt 
kellett indítani, egy általános iskola osztályt és egy gimnáziumi osztályt. Úgy 
gondolja, hogy Szécsény városnak a kötelező feladatait kell elsősorban biztosítani, és 
csak olyan nem kötelező feladatokat kell majd felvállalni, ami nem veszélyezteti a 
kötelezően ellátandó feladatokat. Ezek a vidéki gyerekek, ahogyan alpolgármester 
asszony is említette, a volt társulásban lévő nagylóci és nógrádszakáli tanulók, nem 
2010-es éveket követően kerültek ide értelemszerűen Szécsénybe, hanem az előző 
időszakban. Jelenleg az általános iskola felső tagozatán 42 nagylóci tanuló és 13 
nógrádszakáli tanuló van az állami iskolában, és 41 szécsényi. Ezt a helyzetet mi 
megörököltük.   
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, a napirend tárgyalását bezárja.  
 
A képviselő-testület megköszönte és tudomásul vette a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központ Szécsényi Tankerülete igazgatójának tájékoztatóját a II. Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola, Gimnázium és Szakközépiskola tanévkezdéséről. 
 
A napirend után Mohácsi László tankerület igazgató elhagyta az üléstermet. 
 
 
2. Előterjesztés a 2013. évi költségvetési rendelet módosítására 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 
Készítette: Dr. Bagó József jegyző 

 

Stayer László polgármester 

Megkéri jegyző urat, hogy adjon rövid összefoglalót arról, hogy mi indokolja a 
költségvetési rendelet módosítására készített előterjesztést. 

Dr. Bagó József jegyző 

A képviselő-testület az 5/2013.(II.15.) számú rendeletével fogadta el az önkormányzat 
2013. évi költségvetését, melyet eddig egy alkalommal módosított. A mostani 
előirányzat módosítást az időközben céllal érkezett bevételek és azok felhasználása, a 
kiadási előirányzatok közötti átcsoportosítás, a szervezeti változások, valamint az 
intézményfinanszírozás módosulása indokolja. Önkormányzati szinten a bevételi és 
kiadási főösszeg 726.118 E Ft-tal növekedett, amely a következőkből tevődött össze: 
- az önkormányzat bevételi és kiadási előirányzata 787.912 E Ft összeggel növekedett, 
amelyből nagyon jelentős tételt tesz ki, és ami az önkormányzat működésének 
kulcsfontosságú kérdése is, az önkormányzatoknak az állam által nyújtott egyszeri, 
vissza nem térítendő támogatása, ami az adósságkonszolidációt jelentette. 
Önkormányzatunk 280.755 E Ft összegű adósságrendezésben részesült. Működési 
célra 259.053 E Ft-ot, fejlesztési célra pedig adósságkonszolidációra 21.702 E Ft-ot 
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kaptunk. A bevételi és kiadási főösszegek növekedésének másik területe a Start-munka 
mintaprogram pályázatnak a bevételi forrását, költségvetési kiegészítését jelenti. Itt az 
önkormányzat költségvetésének készítésénél az önrésszel számoltunk, azonban aláírt 
szerződésünk még nem volt, ezért most kerül be a költségvetésbe módosításként.  
Ugyancsak fontos területe még a költségvetési rendelet módosításának az, hogy az 
elmúlt félévben a szervezeti átalakítások megtörténtek, így a könyvtár a művelődési 
központtól átkerült múzeumhoz, május 31-ével a Krúdy Gyula Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár intézmény megszűnt, és a képviselő-testület június 1-jével 
létrehozta a közművelődési nonprofit korlátolt felelősségű társaságot.  
Jelentős bevételi forrást jelentett az első félévben a Vízmű Kft-től származó bevétel, 
amely 20.025 E Ft-ot jelentett, és biztosított lehetőséget arra, hogy a sportpálya 
felújításhoz a hárommillió forintos önrészt hozzátegyük, valamint a Rákóczi út 77. 
szám alatti ingatlant meg tudjuk vásárolni hárommillió forintért, és az EACEA 
utófinanszírozott pályázathoz is ez a forrás nyújtott fedezetet, ami 7.500 E Ft-ot jelent. 
Ez a pályázat 100 %-os finanszírozású, azonban utófinanszírozott, 2014. I. 
negyedévében történik meg a pályázat elszámolása, akkor várható a támogatás 
megérkezése. A gyerekház működtetéséhez 7.266 E Ft támogatást kaptunk.  
A közös önkormányzati hivatalnál a megkapott kereset kiegészítések jelentettek 
pluszforrásokat, ami 1.269 E Ft-tal növelte az intézményfinanszírozást és a személyi 
jellegű kiadásokat. 
Mint már említette a Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár intézmény 
2013. május 31-i időponttal megszűnt, összességében 15.768 E Ft működési 
támogatást vontunk el az intézménytől, amelyből egyrészt a Szécsényi Közművelődési 
Nonprofit Kft. alapításhoz törzstőkét adtunk, és a művelődési központ kifizetetlen 
számláinak rendezése is ebből történt meg, valamint a múzeumhoz átkerülő könyvtári 
feladatra is ebből csoportosítottunk át.  
A Szécsény Kistérség Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálatnál a 
bevételi és kiadási előirányzat a közalkalmazottak kereset kiegészítése és a 
jelzőrendszeres házi segítségnyújtásra megkapott pályázati összeg miatt növekedett. 
A Kubinyi Ferenc Múzeumnál a költségvetés készítésekor a múzeumi feladatra kapott 
állami támogatás összegével már számoltunk, ez 24.956 E Ft volt bevételként az 
intézménynél. Az állami támogatás azonban az önkormányzatnál jelentkezik és azt 
működési támogatásként adjuk tovább a múzeum részére.  
A Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde esetében az önkormányzatnál állami 
támogatásként megkapott kereset kiegészítés 2.901 E Ft-tal növelte az 
intézményfinanszírozást és a személyi jellegű kiadásokat. Az intézménynél más 
előirányzat módosítás nem szükséges 2013. június 30-i fordulónappal. 
Kéri a képviselő-testületet, hogy a rendelettervezetet fogadja el. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr szóbeli kiegészítését. Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi 
Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság javaslatának ismertetésére. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság négy fővel határozatképes volt a tegnapi ülésén, és egyhangúlag 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a rendelettervezet elfogadását.  
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Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, van-e valakinek kérdése, 
észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

A maga részéről csak egy dolgot szeretne kihangsúlyozni, az adósságkonszolidációt, 
ami 280.755 E Ft enyhítést jelent tőketartozásban Szécsény Város Önkormányzatának.  
259.053 E Ft működési hitel és 21.702 E Ft fejlesztési hitel, amitől megszabadult a 
város. Ezeknek a hiteleknek a jelentős része svájci frank alapú hitel volt. A 
szerencsésebbek csak a sajtóból ismerik, de vannak, akik sajnos megélik annak 
mindenféle gyötrelmét. Most kijelenthetjük, hogy Szécsény városnak nincs svájci 
frank alapú hitele. Úgy gondolja, hogy ez egy óriási dolog, de 187 millió forint hitel 
még van, és amit szeretne kiemelni, hogy 2022-ig van kötelezettségvállalása Szécsény 
Város Önkormányzatának ezen hitelek törlesztésére, tehát azért még van bőséggel 
feladat, amit megkaptunk, és becsülettel látjuk el a dolgunkat. 
Mivel hozzászóló nincs, az írásos előterjesztésben szereplő rendelettervezetet bocsátja 
szavazásra a költségvetési rendelet módosítására. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testületet a rendelettervezetet elfogadva, 9 igen szavazattal (ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül) az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
23/2013.(IX.11.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2013. évi költségvetésérıl szóló 
5/2013.(II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. 
évi CXCV. törvény 23. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 
Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában és a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 143. § (4) bekezdésében 
meghatározott feladatkörében eljárva, a következőket rendeli el: 

 
1. § 

(1) Szécsény Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 5/2013.(II.15.) 
önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 5. § (1) bekezdése 
helyébe a következő rendelkezés lép: 

 

„(1) Az önkormányzat 2013. évi költségvetését  

 1.477.399 E Ft bevétellel 
 1.477.399 E Ft kiadással 

             

Megnevezés Működési 
célú 

Felhalmozá
si célú 

Összesen 

tárgyévi költségvetési kiadási főösszegét  1.006.519 125.629 1.477.399 
tárgyévi költségvetési bevételi főösszegét 1.293.296 159.478 1.477.399 
tárgyévi költségvetési hiány összegét 0 0 0 
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előző évi pénzmaradvány igénybevételét 0 24.586 24.586 
finanszírozási célú műveletek kiadását 310.169 35.082 345.251 
finanszírozási célú műveletek bevételét 0 0 0 
likviditási hitellel fedezett hiány összegét 0 0 0 
finanszírozási célú műveletek egyenlegét 310.169 35.082 345.251 
kiadási főösszegét 1.316.688 160.711 1.477.399 
bevételi főösszegét 1.316.688 160.711 1.477.399 

E Ft összegben állapítja meg.” 
 
(2) A költségvetési rendelet 5. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(2) A képviselő-testület a Szécsényi Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi 
költségvetését az alábbiak szerint fogadja el: 
 170.906 E Ft bevétellel 
 170.906 E Ft kiadással 
a kiadási előirányzaton belül: 

- a működési célú kiadást   169.832 E Ft 
• a személyi juttatásokat 73.755 E Ft 
• a munkaadókat terhelő járulékokat 18.941 E Ft 
• a dologi kiadásokat 35.964 E Ft 
• működési célú pénzeszközátadást 1.526 E Ft 
• ellátottak juttatását 39.646 E Ft 

- a felhalmozási célú kiadást   1.074 E Ft 
összegben állapítja meg.” 
(3) A költségvetési rendelet 5. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(3) A képviselő-testület a Szécsényi Cseperedő Óvoda 2013. évi költségvetését az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 87.705 E Ft bevétellel 
 87.705 E Ft kiadással 
a kiadási előirányzaton belül: 

• a személyi juttatásokat 57.699 E Ft 
• a munkaadókat terhelő járulékokat 15.553 E Ft 
• a dologi kiadásokat 14.453 E Ft 

összegben állapítja meg.” 
 
(4) A költségvetési rendelet 5. § (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(4) A képviselő-testület a Kubinyi Ferenc Múzeum 2013. évi költségvetését az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 40.590 E Ft bevétellel 
 40.590 E Ft kiadással 
a kiadási előirányzaton belül: 

• a személyi juttatásokat 23.347 E Ft 
• a munkaadókat terhelő járulékokat 5.498 E Ft 
• a dologi kiadásokat 11.745 E Ft 

összegben állapítja meg.” 
 
(5) A költségvetési rendelet 5. § (5) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„(5) A képviselő-testület a Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár 2013. 
évi költségvetését az alábbiak szerint fogadja el: 
 16.372 E Ft bevétellel 
 16.372 E Ft kiadással 
a kiadási előirányzaton belül: 

- a működési célú kiadást   16.344 E Ft 
• a személyi juttatásokat 7.942 E Ft 
• a munkaadókat terhelő járulékokat 1.901 E Ft 
• a dologi kiadásokat 6.501 E Ft 

- a felhalmozási célú kiadást   28 E Ft 
összegben állapítja meg.” 
 
(6) A költségvetési rendelet 3. § (6) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(6) A képviselő-testület a Szécsény Kistérség Szociális Szolgáltató Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat 2013. évi költségvetését az alábbiak szerint fogadja el: 
 50.983 E Ft bevétellel 
 50.983 E Ft kiadással 
a kiadási előirányzaton belül: 

• a személyi juttatásokat 36.183 E Ft 
• a munkaadókat terhelő járulékokat 9.769 E Ft 
• a dologi kiadásokat 5.031 E Ft 

összegben állapítja meg.” 

2. § 
(1) A költségvetési rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 
(2) A költségvetési rendelet 2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 
(3) A költségvetési rendelet 3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 
(4) A költségvetési rendelet 5. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 
(5) A költségvetési rendelet 7. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 
(6) A költségvetési rendelet 8. melléklete helyébe a 6. melléklet lép. 
(7) A költségvetési rendelet 9. melléklete helyébe a 7. melléklet lép. 
(8) A költségvetési rendelet 10. melléklete helyébe a 8. melléklet lép. 
(9) A költségvetési rendelet 11. melléklete helyébe a 9. melléklet lép. 
(10) A költségvetési rendelet 12. melléklete helyébe a 10. melléklet lép. 
(11) A költségvetési rendelet 13. melléklete helyébe a 11. melléklet lép. 
(12) A költségvetési rendelet 15. melléklete helyébe a 12. melléklet lép. 
(13) A költségvetési rendelet 18. melléklete helyébe a 13. melléklet lép. 
 

3. § 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
Szécsény, 2013. szeptember 10. 

 
 

Stayer László s.k. 
polgármester 

Dr. Bagó József s.k. 
jegyző 

Fenti rendelet 2013. szeptember 11-én kihirdetésre került. 
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1. Tájékoztató a köznevelési feladatok ellátásáról, a 2013/2014-es tanév 
indításáról  

 II. rész: Tájékoztató a Páter Bárkányi János Katolikus Óvoda, Általános Iskola és 
Gimnázium 2013/2014-es tanévének előkészítéséről és indításáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Kovalcsik István igazgató 

 

Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti az ülésre megérkezett Kovalcsik István urat, a Páter Bárkányi 
János Katolikus Óvoda, Általános Iskola és Gimnázium igazgatóját. Mint korábban 
jelezte, amennyiben az igazgató úr megérkezik, akkor az első napirend második 
részének megtárgyalására kerül sor. Megköszöni igazgató úrnak, hogy a felkérést 
elfogadta, és írásban is megküldte tájékoztatóját. Az iskolának nem kötelessége 
beszámolni munkájáról a képviselő-testület felé, de a képviselőket és a lakosságot is 
érdekli, hogyan indult a tanév az egyházi iskolában.  
Megkérdezi igazgató urat, hogy az írásban megküldött anyaghoz kíván-e szóbeli 
kiegészítést tenni.  

Kovalcsik István igazgató 

Üdvözli a jelenlévőket. Különösebb szóbeli kiegészítése nincs, de elmondja, hogy 
azért tudott csak most jönni a testületi ülésre, mert Budapesten volt a katolikus iskolák 
igazgatóinak tartott tájékoztatón, ahol a minisztérium főosztályvezetője is részt vett. 
Azt látja, hogy minden iskola, nemcsak a katolikus iskolák, hanem a Klebelsberg által 
fenntartott iskolák is küzdenek azzal, hogy augusztus 30-án emelkedett jogerőre az a 
Kormányrendelet, ami a munkájukat előírja már a szeptember 1-jei kezdéstől. Tehát e 
rendelet alapján kell a tanévet megkezdeni, és még mindenki az utolsó, vagy utolsó 
előtti simításokat végzi a munkarendjén. A köztudatban inkább az van, hogy a 
pedagógus bérekkel mi történt, de a pedagógusok óraszámának a szabályozása is 
egészen más jellegű, mint eddig volt. Borda Tamás képviselő úrral, aki 
igazgatóhelyettes az iskolában, napok óta azzal küzdenek, hogy hogyan lehet olyan 
tantárgyfelosztást készíteni, ami minden téren rendben van, a törvényeknek is 
megfelelni, és a munkát is szakmailag jól ellátni. A mai napon hallotta 
igazgatótársaitól, hogy mindenki ugyanezzel a problémával küzd. Nekik annyi plusz 
nehézségük van, hogy idén indultak, de úgy érzi, hogy szégyenkeznivalójuk nincsen, 
tehát körülbelül azon a szinten állnak, mint a többi iskola, amely már régebb óta 
működik. Leírta tájékoztatójában is, hogy a képviselő-testületnek, az 
önkormányzatnak is meg kell köszönniük azt a segítséget, amit kaptak az indulásnál, 
ugyanígy a Klebelsberg Intézményfenntartónak, és a másik iskola vezetőségének is 
nagyon köszönik, hogy segítették munkájukat. Név szerint megemlítette Mohácsi 
László igazgató urat, illetve a másik iskolának a vezetőségét is, merthogy tényleg 
amiben lehetett, a padoktól kezdve a tankönyvig, mindenben nagyon jól együtt tudtak 
működni velük. Az önkormányzattal pedig az épülethasználati szerződések kapcsán 
nagyon gördülékenyen mentek ezek a roppant összetett szerződések, úgyhogy 
elmondhatja, a maga részéről csak a támogatást tapasztalta mindenkitől. A kezdeti 
bizonytalanságok és kétségek után úgy látja, hogy most már bizalom és az elégettség is 
jelentkezik, hogy ez az iskola azt a szerepet fogja betölteni, amire szánták.   
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Stayer László polgármester 

Megköszöni igazgató úr tájékoztatóját. Az oktatási bizottság ezt a beszámolót is 
megtárgyalta, kéri elnök urat, hogy ismertesse álláspontjukat.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság megtárgyalta a napirendi pontot, és elfogadásra javasolja a testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Megadja a lehetőséget képviselőtársainak a 
kérdések feltevésére, illetve a véleménynyilvánításra. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Kérdése, igaz-e, ami a városban is keringett hírként, hogy a gyerekek tömegesen 
mennek el az iskolából? 

Kovalcsik István igazgató 

Amiről ő tud, hogy egy rimóci lakos szülő hozott be szinte az utolsó pillanatban egy 
elsős és egy harmadikos gyermeket, akinek már az első tanítási napon is bejárási 
problémáik voltak. A szülő nem tudta őket kísérni, nem volt szülői értekezleten, és 
néhány nap után úgy döntött, hogy nem tudja így megoldani, nem az iskolájukkal 
kapcsolatosan, hanem, hogy Szécsénybe járassa be a gyermekeit, ezért visszavitte a 
saját településére. Személy szerint ezt így is tartja jónak, hogy ha lehetséges, akkor 
mindenki a saját lakóhelyén járjon iskolába, amíg ott színvonalas oktatást kap. 

Stayer László polgármester 

Az oktatási bizottsági ülésen is mondta, hogy a hír valahol igaz, mert tömegesen 
elhagyják az iskolát a gyerekek tanítási nap végén, aztán tömegesen visszajönnek 
másnap a tanítási nap elején. Körülbelül ennyi az igazságtartalma ennek az egésznek. 
Csak azért teszi fel a következő kérdést, hogy mindenki nyugodtan aludhasson. Van-e 
már az iskolának OM azonosítója? Ez lényeges kérdés volt hosszú időszakon 
keresztül. 

Kovalcsik István igazgató 

Nem tudja, hogy ez miért keltett aggodalmat, de valahol benne van a köztudatban, 
hogy OM azonosító nélkül, nem iskola az iskola. Van OM azonosítója az iskolának, 
202722 számon lehet megtalálni az iskolát. Egyébként valóban érdekes lehetett, hogy 
szeptember elsején nem lehetett az interneten, ez alapján megtalálni az iskolát, mert az 
Oktatási Hivatal informatikai rendszerében volt valami gond, és a belső 
adatbázisukban meg volt az OM azonosító, interneten meg nem volt hozzáférhető. 
Körülbelül négy-öt napig tartott náluk ez a probléma, most nem tudja pontosan, de 
vagy szeptember negyedike, vagy szeptember ötödike volt, amióta ténylegesen 
hozzáférhető interneten keresztül is, és látszik. A tanév első napjától rendben volt ez. 
Valóban, hogyha valaki keresgélte, nem találta meg az OM azonosítót, viszont a 
működési engedély rendben volt, ezt ideiglenesen fel is tette az iskola web-lapjára, 
hogy látsszon, hogy a Kormányhivatal rendben találta, mindenféle ellenőrzést 
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elvégzett, amit az iskola beindítása előtt nekik el kell végezniük, és augusztus közepén 
megkapták a működési engedélyt. 

Stayer László polgármester 

Köszöni a tájékoztatót. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A múlt hét péntekjén voltak a művészeti iskola megnyitóján, és megnyugvást okozott, 
amit már korábban is tudtak, hogy nemcsak az biztosított, hogy a gyermekek a 
művészeti oktatásban részt vegyenek, hanem még az iskola helyet is biztosított a 
művészeti oktatásnak. Ez a gyerekek, főként az alsó tagozatosak számára fontos, hogy 
az iskola épületében folyik majd ez az oktatás is.  

Kovalcsik István igazgató 

Annyit hozzátenne, úgy sikerült megoldani, ami vélhetőleg az eddigi rendszernél jobb 
lehet, hogy akár ebédidőben is részt vehetnek a művészeti oktatáson. A gyerekeknek 
negyvenöt perc egy óra, plusz kétszer tizenöt perces szünet van ebédelésre, a 
gimnazistákat kivéve, mert nekik rengeteg órájuk van, náluk megnyújtott szünetben 
kell az ebédet a legtöbb tanítási napon intézni, de a legtöbb osztályban több mint 
egyórás ebédszünet van, ebből körülbelül húsz-huszonöt perc alatt megebédelnek a 
gyerekek, és már ebben az időszakban is tudnak a hangszeres tanárok zeneórát tartani. 
Tehát olyan korai időszakban is, ami a korábbiakban nem volt lehetséges. Ennek 
örülnek, mert így akkor nem nyúlik ki annyira az esti órákra a hangszeres tanítás. 

Stayer László polgármester 

Örömmel hallotta, hogy a másik intézménnyel, a II. Rákóczi Ferenc Általános 
Iskolával is, a vezetőségével is jó a kapcsolat, együttműködő mind a két fél. Ezt a 
magunk részéről is erősíteni tudjuk és kívánjuk is továbbiakban is. Minden 
tanévkezdés nehéz, most fokozottan érvényes volt ez, ha csak a jogszabályi 
változásokat kellett volna egy eredetileg is működő iskolában lekövetni, az is már egy 
komoly feladatot jelentett volna, pláne egy új iskolát elindítani. Tulajdonképpen 
mondhatjuk azt, igaz, hogy a nevében megmaradt, de az is teljesen új iskola lett, 
hiszen a gyermekanyaga is jelentősen átalakult, a pedagógusgárda is jelentősen 
átalakult, tehát tulajdonképpen két új iskola indult Szécsényben, még ha nevében és 
szellemiségében csak az egyik az, ami új.  
Összegzésképpen mind a két iskolának azt tudja mondani, hogy nagyon köszöni az 
összes pedagógus áldozatkész munkáját, ami a tanév előkészítésében végeztek, mert 
volt szerencséje nyomon követni akárcsak az épületekben folyó munkákat is, és ehhez 
kapcsolódik a Városüzemeltetési Kft. munkája is. Minden szereplő maximális 
erőbedobással és figyelemmel készítette úgy elő a tanévet, hogy gyermekeink jó 
körülmények között a tanulhassanak a 2013/2014-es tanévben. Ezt köszöni 
mindenkinek! Igazgató úrnak, munkatársainak is, és az ott tanulóknak, dolgozóknak, 
pedagógusoknak, óvodai nevelőknek, mindenkinek nagyon sikeres tanévet kíván! 
Köszöni igazgató úrnak, hogy elfogadta a meghívást, és részt vett a testületi ülésen.  
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A következőket már csak a testületnek mondja: Ha már meghallgatták a két oktatási 
intézmény tájékoztatóját, kérjék meg a városban lévő másik két iskola, a Lipthay Béla 
Mezőgazdasági Szakképző Iskola, valamint a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti 
Iskola Szécsényi Tagintézményének vezetőjét is, hogy tájékoztassák a testületet a 
tanévindításról, még ha a fenntartója nem is az önkormányzat a két intézménynek.  
 
A képviselő-testület megköszönte és tudomásul vette a Páter Bárkányi János Katolikus 
Óvoda, Általános Iskola és Gimnázium igazgatójának a 2013/2014-es tanév 
előkészítéséről és indításáról szóló tájékoztatóját. 
 
A napirend után Kovalcsik István igazgató elhagyta az üléstermet. 
 
 
Elismerő oklevél átadása 

Stayer László polgármester 

Kicsit rendhagyó módon folytatja ülését a képviselő-testület, melynek apropója egy 
ünnepi alkalom, egy kerek évforduló, amikor egy kicsit kizökkenünk a mindennapi 
munkából. Ez a keret évforduló most Kuris István urat érinti, aki az elmúlt napokban 
töltötte be a hatvanadik életévét, és e kerek évfordulóhoz kapcsolódva szeretné a 
képviselő-testület megköszönni neki a munka- és tűzvédelmi feladatok ellátása terén 
az önkormányzat intézményeinél végzett 20 éves, szakszerű és elkötelezett munkáját, 
ezért részére elismerő oklevelet adományoz. 
 
A polgármester átadta Kuris Istvánnak a képviselő-testület elismerő oklevelét. A 
jelenlévők megtapsolták a kitüntetettet. 
 
Kuris István  
Megköszöni a képviselő-testület elismerő oklevelét, és reményét fejezi ki, hogy a 
továbbiakban is tud segíteni az önkormányzatnak és intézményeinek. További jó 
munkát kíván a testületnek. 
 
Ezek után Kuris István elhagyta az üléstermet. 
 
 
3.  Előterjesztés a 2013. I. félévi költségvetési gazdálkodásról 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 
Készítette:  Dr. Bagó József jegyző irányításával a Pénzügyi és Vagyonkezelői 

Osztály 
 

Stayer László polgármester 

Az írásos előterjesztést mindenki időben megkapta, amely részletes tájékoztatót 
tartalmaz a 2013. első félévi költségvetési gazdálkodásról. Megkéri jegyző urat, egy 
rövid szóbeli összefoglalóra. 
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Dr. Bagó József jegyző 

Az előző napirendi pontban fogadta el a képviselő-testület a költségvetési rendelet 2. 
számú módosítását, amely alapján 1.477.399 E Ft-ra módosult a bevételi és kiadási 
főösszeg. Ebből az első féléves teljesítés számokban a következő: a tényleges 
teljesített bevétel 855.286 E Ft, a teljesített kiadás 830.453 E Ft. Elöljáróban azt 
szeretné megjegyezni, hogy ezek a számadatok nem teljesülhettek volna, ha az elmúlt 
év végén az önhikit nem nyerjük meg, ami az önkormányzat működését oly mértékben 
segítette, hogy a 2013-as évnek úgy indultunk neki, hogy nem volt kifizetetlen számla. 
Ezt nagyon hangsúlyosan szeretné kiemelni. Ugyancsak ki kell emelni azt, hogy az 
első féléves teljesítés alapja ez volt, és a képviselő-testület azt határozta meg az 
önkormányzat hivatal számára, hogy a bevételek növelésére és a költségek 
csökkentésére irányuljon a hivatal dolgozóinak tevékenysége. Ezért megpróbáltuk 
nagyon racionálisan, de minden feladatra odafigyelve végrehajtani, így alakulhatott ki 
ez az első féléves teljesítés. Ugyancsak jelentős segítség, és ez a bevétel az első félévet 
érinti, de hatása csak a második félévben érezhető majd, hogy az adósság- 
konszolidációban önkormányzatunk 280.755 E Ft-ot kapott. Ez azért is lényeges, mert 
a második félévben a hitelek törlesztésére összességében hatmillió forintot kell 
fordítanunk. Úgy véli, hogy a kiadások csökkentését ez jelentősen befolyásolta. Voltak 
olyan bevételi források, melyet a korábbi napirendnél már említett, az ÉNV Kft-től 
származó több mint 20 millió forintos bevétel, amelyet olyan kiadásokra tudtunk 
fordítani, amelyek a későbbiek folyamán valószínűleg növelni fogják a bevételeinket 
is. Így többek között pályázat előfinanszírozását tudtuk megvalósítani, másrészt 
ingatlan vásárlásra is lehetőséget adott ez az összeg. Ami nagyon fontos, hogy 
nemcsak az állami támogatásoknak a növekedése okozta a bevételi és kiadási 
teljesítést, hanem az is, hogy a saját bevételek növelésére fordítottuk az energiánkat. 
Elmondta akkor is, amikor a helyi adókról szóló beszámolót tárgyalta a testület, hogy a 
helyi adóbevételek teremtik meg annak a lehetőségét, hogy fejlesztésekbe fogjunk, 
ezért nem mondhatunk le ezekről a bevételekről. Azt is elmondta, hogy megpróbáljuk 
emberi módon kezelni és figyelembe venni azokat a nehézségeket, amelyekkel a cégek 
küzdenek, a cégek likviditási helyzetét nehezíti, természetesen úgy járunk el, ahogy a 
jogszabályok előírják, de lehet mégis emberségesen is kezelni ezeket az ügyeket. 
Tehát, hogyha a felszólítás kiment, vagy a második felszólításnál tartunk, akkor van 
idő, ami után már nem tudunk mást tenni, mint a jogszabályokat végrehajtani, és a 
végrehajtásokat kezdeményezni. Ezeket megelőzően arra kér minden helyi adózót, 
hogyha valami problémája van, akkor keresse meg munkatársainkat, és akkor lehet a 
kérdést másképpen is kezelni. Nem kellemes nekünk sem, ha ezekhez az eszközökhöz 
kell nyúlni. Még egy fontos dolgot szeretne kiemelni, hogy mindazon feladatainkat és 
lehetőségeinket kihasználva úgy teljesítettünk, hogy újabb hitelfelvételére nem került 
sor. Kéri a képviselő-testületet, hogy a beszámolót megtárgyalni és elfogadni 
szíveskedjék. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr kiegészítését. Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi 
Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság javaslatának ismertetésére. 
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Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúan javasolja elfogadásra a beszámolót. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, van-e valakinek kérdése, 
véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Juhász Miklós képviselő 

Kérdése a jegyző úrhoz, hogy miután a szankciókat alkalmazzák, befolynak-e ezek az 
adók? Tehát arra lenne kíváncsi, hogy a vállalkozóknak rendelkezésre áll-e ez az 
összeg. 

Dr. Bagó József jegyző 

A beszámoló részletesen tartalmazza azokat az adónemeket, amelyből bevételek 
származnak, és a végrehajtásokból származóakat is. Van olyan adónem, amelynél 
körülbelül 70 %-os a letiltásokból, végrehajtásokból befolyt összeg. Vannak olyan 
adónemek is, amelyeknél ez jóval kevesebb. Több cég megszűnő félben van a 
felszámolás, a végelszámolás miatt elsősorban a végrehajtónak a díját fizetik ki, és 
aztán következnek sorban azok az állami adóhatóság szerint a tartozások, amelyeket 
először levonnak, és az önkormányzati adóhatóság felé való tartozásaik valahol a 
végén kullognak, így nagy valószínűséggel nem igazán folyik be. Ezekre is kell 
figyelni, ezek nehezítik ezeknek az összegek behajtását, amit lehet, azt munkabérből, 
illetményből próbálunk meg beszedni.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az előző napirendi pontnál a polgármester úr említette, hogy mennyi forint adósság-
konszolidáció érte a várost, milyen nagyságrendben. Most jegyző úr mondta, hogy 
nem vettünk fel hitelt az elmúlt három évben, ezt azért jó lenne forintosítani, ezt a 
különbséget, amit nyertünk ezeken a dolgokon, hogyha a költségvetési év lezárul. 
Vagy nem tudja, hogy mikor lehet majd igazából kimutatni, hogy mik azok a 
kondíciók, amit sikerült javítani a város helyzetén. Ezt jó lenne, ha a polgármester úr 
napirendi pontként behozná, és ismertetné a képviselő-testülettel. 

Stayer László polgármester 

Vannak olyan dolgok, amik nem látványosak, csak a város mindennapi működését 
teszik könnyebbé. Ezekről tényleg készítünk majd egy beszámolót, mert nemcsak a 
hitelekről van szó, hanem az iskolák működésével kapcsolatban milyen jelentős 
kiadáscsökkentéseket tudtunk elérni városi szinten. Ahogyan az pénzügyi bizottsági 
ülésen is elmondta, az hogy pénzügyileg kedvezőbb lehetőségeket biztosítottunk az 
önkormányzat, vagy a város számára az új oktatási struktúrával a városban. És most 
szeretne utólag is megnyugtatni mindenkit, hogy ha csak kedvező pénzügyi vonzata 
lett volna ennek az oktatás átszervezésének, azért még nem lépte volna meg az 
önkormányzat. Úgy gondolja, az elsődleges szempont, ami megvalósult az, hogy mind 
szellemiségében, mint tartalmiságában lényegesen jobb minőségű iskolarendszert 
tudunk a szécsényi lakosok jelentős részének biztosítani, és úgy gondolja, hogy ezért 
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volt elsősorban érdemes azt meglépni. De tényleg több mindent meg kell nézni, mert a 
járási hivatal kialakításával is jelentős költségmegtakarítások jelentkeznek az 
önkormányzat részére úgy, hogy nemhogy csorbul az itt lakó, illetve a térségben lakók 
érdeke, vagy kiszolgálása, hanem sokkal inkább javulni fog. Itt szeretné megragadni az 
alkalmat, hogy elmondja, amiről még nem hivatalosan kapott tájékoztatást, hogy a 
szécsényi járási hivatal az elsők között van, amelyik a közeljövőben kialakításra kerül. 
Egy egységes arculatú, hat vagy hét munkaállomással rendelkező, egy térben 
megjelenő ügyfélfogadás valósul meg, ahol 2000 ügyet tudnak majd elintézni a 
kormányablakban. Ez is egy jelentős előrelépés lesz.  
A hitelekkel kapcsolatban, most hogy jobban belegondolt, volt egy hitel, amit felvett a 
képviselő-testület a ciklusban, egy támogatást megelőlegező hitel volt, de az tényleg 
csak arról szólt, hogy egy utófinanszírozott pályázat volt, és amikor megérkezett a 
pályázati támogatás, akkor visszafizetésre került. Így ebben a formában valóban igaz, 
hogy hosszútávra semmiféle kötelezettséget ez a képviselő-testület nem vállalt. Úgy 
gondolja, hogyha nem is olyan látványos, de azért jelentős fejlesztések megvalósultak, 
vagy fognak megvalósulni az elkövetkezendő időszakban is Szécsényben. Ez közös 
siker, a képviselő-testület és a szécsényi lakosok közös sikere, és ha az 
adósságkonszolidációra gondol, akkor a Kormány támogatása és sikere is, mert 
nélkülük nem lehetett volna azt megvalósítanunk. Ezek mellett úgy elmegyünk, 
majdnem hogy evidenciának vesszünk, de ezek nagyon nagy dolgok, nagyon fontos 
dolgok hosszútávra, a jövőnkre nézve. Mert lehet itt építkezni, de végre egy olyan, 
amikor azt mondjuk, hogyha nem is olyan látványos, de azért tegyük bele az anyagot 
az alapba, tegyük bele a megfelelő mennyiségű cementet, sódert is, ne spóroljuk ki 
belőle, nem fogják látni, mert az csak a földszínig megy, de nagyon fontos. Bízik 
benne, hogy ezt azért mindenfelé demagógia, meg egy-egy ilyen kiragadott 
szófoszlány ellenére, a lakosság döntő többsége ezt érzékeli és figyelembe is veszi.  

Dr. Bagó József jegyző 

Az eddig elmondottakat azzal egészítené ki, hogy a költségvetésünket nullásra 
terveztük, vagyis nem tervezhettünk forráshiányt abban az időben. Ha később 
terveztünk volna, akkor esetleg betervezhettük volna, mert volt rá később precedens 
Nógrád megyében is más önkormányzatoknál. Elmondja még, hogy az első 
negyedéves bevételek nagyobb mozgásteret biztosítottak, és a megkapott önhiki 
támogatás sokat lendített rajtunk az elmúlt év végén. Azt nem mondja, hogy nem 
lesznek problémák a második félévben, sőt már most is voltak, de ezeket 
megpróbáljuk úgy kezelni, hogy jól kerüljünk ki belőle, és ha nem is pozitív, de nullás 
évet zárjunk. 

Stayer László polgármester 

Köszöni a kiegészítést. Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az írásos 
előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki 
elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 9 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
220/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelően elfogadja Szécsény Város 
Önkormányzata 2013. évi költségvetésének I. félévi teljesítéséről 
szóló tájékoztatót. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Stayer László polgármester 

 
 
4.  Polgármester tájékoztatója az utak felújításával kapcsolatban tartott 

lakossági fórumról  
 

Stayer László polgármester 

A Start-munkaprogram keretében már elkezdődtek az utakkal kapcsolatos munkálatok, 
és hát volt probléma, a Mikszáth és Csépe Sándor utcában lakók, illetve valamilyen 
szinten a Madách utcában lakók részéről is az ottani út minőségével kapcsolatban. 
Azért szeretne most erről tájékoztatást adni, mert voltak, akik a lakossági fórumon 
nem tudtak részt venni, illetve van, aki interneten keresztül nem tudja a közösségi 
oldalra feltett tájékoztatóját elolvasni.  
A Start-munkaprogram keretében az egyik programláb a „Szécsény közútjainak 
felújítása”, aminek teljes költségvetése 117.087.654 Ft, melyhez az önkormányzat 
önerőként 11.103.559 Ft-ot vállalt be, a többit a programban megkaptuk 
támogatásként.  
Néhány fontos dolgot szeretne kiemelni. Volt egy kommunikációs probléma, mert ha a 
számadatokat el fogja mondani, akkor majd mindenki láthatja, hogy ez nem egy 
felújítási program, hanem karbantartás, amiről beszélhetünk. Ami még nagyon fontos, 
hogy ez egy foglalkoztatási program, ugyanis ebben a programban 105 főt kívántunk 
foglalkoztatni, 11 fő szakképzett embert, ebből 8 fő szakmunkás, 3 fő adminisztrátor 
és 94 fő szakképzetlent.  
Ez a 117.087.654 Ft az alábbiak szerint kerül felosztásra: 
Bér-, és járulék jellegű kiadásokra 78.986.422 Ft 
Dologi kiadásokra 26.997.673 Ft 
Ebből munka-, és védőruházatra 2.134.121 Ft 
Kis értékű tárgyi eszközre, ásóra, kapára, seprűre, talicskára, stb. 241.552 Ft 
Közbeszerzésre 1.270.000 Ft 
Tervezési és engedélyezési díjakra 1.270.000 Ft 
Gépi szolgáltatásra 21.082.000 Ft 
Ez eddig elmondott bér és dologi kiadások összesen 105.984.085 Ft. 
Ha kivonjuk a teljes összegből akkor pontosan az önkormányzat által vállalt önrészt 
kapjuk, a 11.103.559 Ft-ot, ami bruttó költség, de van, ami nettóban számolandó.  
A mintaprogramban vállaltunk 23 db utat, több mint 18.500 m2-nyi felülettel. Ha ezt 
visszaosztjuk a rendelkezésre álló összeggel, akkor 1 m2-re bruttó 600 Ft-ot kapunk, 
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aminél nettó összeggel kell, hogy számoljunk, mivel az áfát be kell fizetni például 
akkor, ha megvesszük a zúzott követ, így 472 Ft marad egy négyzetméterre. És akkor 
még nem beszéltünk arról a másfél kilométer járdáról, amit ebben a programban 
bevállaltunk, van, amit az utas részben, van, amit a belvizes programrészben, de közel 
1500 méter járdát is ki kell még alakítanunk.  
Ma egy négyzetméter utat körülbelül 3.200-3.500 forint plusz áfáért vállal el egy 
vállalkozó. Még egyszer mondja, hogy nálunk bruttó 600 forint, vagy nettó 472 forint 
jut egy négyzetméterre. Úgy véli, azt mindenki belátja, hogy ekkora különbség mellett 
nem lehet ugyanolyan minőségű utakat elvárni, mint amikor valóban egy útfelújítási 
pályázatra, akár az elmúlt időszakban megvalósult, úgynevezett három B-s utakra 
gondolunk. Nincs ekkora összeg sajnos ebben a programban. Véleménye szerint ez 
nem a program hibája, pláne nem az ott lakóké.  Ez egy foglalkoztatási program. Azt is 
elmondta, hogy sajnos tapasztalunk problémákat magukkal a munkásokkal 
kapcsolatban is, erről is őszintén kell beszélnünk. Vannak problémák. Vannak, akik 
egyszerűen meg sem jelennek a munkahelyükön, vagy ha megjelennek, ott - hogy 
finoman fogalmazzon - nem megfelelő minőségű munkát végeznek, ha egyáltalán 
hozzáfognak bármihez is. Ez valahol a munkavezetők felelőssége is, tehát mi a 
munkavezetőktől elvárjuk, hogy pontosan vezessék a munkanaplót, a jelenléti ívet, és 
most szeretné azt kijelenteni, és ezt elsősorban azoknak az embereknek a védelmében 
és érdekében mondja, mert nagyon sokan vannak, akik tisztességesen dolgoznak ebben 
a Start-munkaprogramban, nagyon sok szécsényi polgár tisztességgel dolgozik, olyan 
helyeken, amik nincsenek annyira szem előtt, mint például a sertéstelepen, nagyon 
komoly munka folyik. Vagy például az értékteremtő program keretében felújítottuk a 
benczúrfalvai közösségi házat, volt nyílászárócsere, szigetelés, bent az épületben 
cserépkályhák lettek építve, egy nagyon kulturált környezetet sikerült biztosítani. De 
ugyanígy, még ha kicsit lassan is, de el fog készülni a játszótér kerítése is, és szép lesz 
és biztonságos lesz, megnyugtató lesz a szülőknek is, akik beviszik oda a 
gyermeküket.  És megnyugtató lesz nekünk is, mert amikor nincs már ott játék, akkor 
be lesz zárva ez a terület, és akkor már nem fognak bemászkálni hét végente a diszkós 
gyerekek, mert valahol az egy visszatartó erő, hogy kerítés van. Tehát 
visszakanyarodva, a tisztességgel dolgozó emberek érdekében és védelmében mondja, 
hogy egyszer és mindenkorra ezeket a visszaéléseket meg fogjuk szüntetni. Akik nem 
járnak rendesen, vagy nem jelzik időbe a munkavezetőjüknek, hogy nem tudnak jönni, 
azoknak hiányzó lesz beírva, aki már szabadságot nem tud igénybe venni, azokat első 
körben írásbeli figyelmeztetésben részesítjük, második körben pedig el fogjuk 
távolítani a programból. Ez már most elkezdődik, és elmondhatja, hogy elég nagy 
létszámban fogjuk ezeket a szigorú lépéseket megtenni, de következetesen végig 
fogjuk vinni, pontosan azért, mert úgy gondolja, hogy ez egy értékes program, ebben 
értékes emberek dolgoznak, és hogyha most nem is olyan bérért, mint amit 
mindannyian szeretnénk, lehet, hogy egy kicsit kevesebbért, de mégis több mint az a 
22.800 forint, amit segélyként, mindenféle munka nélkül felvehetnének. Tehát ez attól 
mégis több, és bízik benne, hogyha a gazdaságunk helyzete is stabilizálódik, erősödik, 
az önkormányzat helyzete is stabilizálódik, erősödni fogunk, akkor lesz lehetőségünk, 
hogyha a program csak ennyit biztosít is, de az önkormányzat azokra az emberekre, 
akik tisztességgel dolgoztak ebben a programban, azokra számít a következő évben is. 
Szeretné kihangsúlyozni, mivel figyelemmel kísérjük ezt a programot, és kérte a 
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munkavezetőket, hogy úgymond jegyezzék meg, hogy kik azok az emberek, akik 
tisztességgel dolgoznak ebben a programban, mert nem fogunk még egyszer ekkora 
létszámmal nekivágni a következő évben a Start- munkaprogramnak, kisebb 
létszámmal fogunk, de ahogy szokták mondani, kevesebb oroszlán, mint sok nyúl, de a 
tisztességgel dolgozó emberekre számítunk, és egyre jobb teljesítménnyel egyre több 
pénzhez juthatnak majd. Ettől függetlenül a minőségre vonatkozó kritikákat el kell 
fogadnunk. A maga részéről minden nap végigment azon az úton kocsival, az első 
napokban, és ahogy benézett az utcába, azt látta, hogy egy homogén felület, végig 
lehet rajta menni. Nem lehet rajta száguldozni, nem is kell egyébként a lakóövezetben 
negyventől többel menni, még ha a Dózsa György úton megyünk végig, akkor sem, 
mert balesetveszélyes. A Dózsa és az Attila út sarkán azért volt már több baleset, mert 
ha kitolja a kocsi orrát valaki, már megvan a baj belőle. Tehát akár milyen jó utak 
lesznek Szécsényben, mindenkit fokozott óvatosságra int. Ettől függetlenül, amit 
személyesen tapasztalt az egy dolog, nekünk elsősorban az ott lakók véleményét kell 
figyelembe venni és tiszteletben tartani, ezért hétvégén egy lakossági felmérést 
végeztünk, aminek a végeredménye az lett, hogy a lakók azt kérik, hogy söpörjük fel 
ott a követ. Azt is leírta az összegzőjében, hogy személy szerint kicsit vitatja azt, hogy 
műszakilag az a megfelelő, hogy felsöpörjük. A technológia a következő: kikátyúzzák 
az utat, majd utána emulzióval, ami vagy  65 vagy 69 %-os bitumentartalmú folyadék, 
amit felmelegítenek megfelelő hőfokra, és ezzel az egész útfelületet bepermetezik. 
Ennek az emulziónak 48 óra a kötési ideje. Ahhoz, hogy azt az útfelületet lehessen 
használni, azért szórják be ezzel a kavicsréteggel, amit utána behengerelnek, hogy ahol 
több a kátyú, ott ez az aszfaltréteg jobban magába fogadja ezt a kőréteget, ahol nem 
volt, ott kevésbé. Ez egy ilyen technológia, hogy a használat során ezt a réteget a 
gépkocsik elvileg úgymond kisodorják az út szélére, és ezt fel lehet söpörni.  
Ami hiba a vállalkozó részéről, hogy több követ szórt le. Ha Mikszáth és a Vihar Béla 
utcát összehasonlítjuk, lényeges különbség van a Vihar Béla utca javára, meg a 
Madách utca is lényegesen jobban sikerült, a Mikszáth utca volt az első, amit sajnos 
elméreteztek kőmennyiségben. Már intézkedtünk, kezdik felsöpörni  
Visszatérve a technológiához, tehát azért szórják be ezzel a kavicsréteggel az utat, 
hogy addig is lehessen használni, amíg ez az emulzió megköt, tehát ez az értelme 
ennek a kőleszórásnak.  
A Krúdy Gyula utca már egy egészen más útfelület volt eleve, amihez hozzá kellett 
nyúlni, az már egy másféle technológiával is készült. Úgy véli, az sokkal jobb 
minőséget biztosít most már az ott lakóknak, mint ami eddig volt. Képviselő úr is 
említette, hogy vannak ilyen-olyan mendemondák, mindenféle híresztelés ellenére ez a 
program nem áll le, folytatni fogjuk, mert hisz benne, hogy jobb minőségű utakat 
tudunk, még ha nem is a legjobb elvárásoknak megfelelő útminőséget, de 
mindenféleképpen egy kevésbé balesetveszélyes útfelületet tudunk biztosítani a többi 
utcában is. Van olyan terület, például Benczúrfalván, vagy akár Pösténypusztán, ahol 
ha ilyen minőségű utat tudunk biztosítani, mint ami a Mikszáth utcában a problémát 
jelentette, akkor az már egy óriási előrelépés lesz ahhoz képest, amit minden nap meg 
kellett az ott lakóknak tapasztalni. Most a munkálatok átkerülnek Benczúrfalvára, ott 
már elkezdték az egyik útnak a feltöltését. Emiatt is szóltak, hogy milyenféle 
törmelékekkel töltjük meg az utat. Személy szerint nem szeretne szakemberként 
tetszelegni ebben a témában, de azért ha egy új útfelületet alakítanak ki valahol, ahol 
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addig jóformán semmi sem volt, csak földút, akkor ott először csinálnak egy útalapot, 
abban nagyobb kő, meg valószínűleg tégla is belekerül, utána kisebb kő, és arra lehet 
majd rátenni a következő réteget. Azt kéri, hogy várják már meg a végét, mert az, 
hogy folyamat közben kiragadunk valamit, nem szerencsés. Nem hagytuk cserben a 
benczúrfalvai részt sem, a munka folytatva lesz, csak volt egy kitérő. Még egy dolgot 
szeretne elmondani. Nagyon bízik benne, hogy lesznek majd pályázati lehetőségek, 
mert igazából útfelújítási pályázati lehetőségek az elmúlt egy-két évben nem voltak. 
Nagyon bízik benne, hogy a következő évben lesznek, és minden erőnkkel azon 
leszünk, hogy ezekben a pályázatokban részt vehessünk, sikeresen vehessünk részt. 
Egy nagyon bátortalan ígéretet azért megpróbál tenni. Meglátjuk, hogy a 
költségvetésünk hogyan alakul, mert felelőtlenül azért nem szeretne ígérgetni, de azon 
leszünk, hogy a következő évi költségvetésben most elsősorban legalább az a két utca, 
amelyik lakóinak ezt a kellemetlenséget meg kellett élniük - és ezért elnézést kér tőlük, 
és köszöni a türelmüket, de a lakossági fórumon mindenki elmondhatta a véleményét, 
meghallgatták, és amennyire tudtak válaszoltak rá - tehát személy szerint azon lesz, és 
képviselőtársai is azon lesznek, hogy a következő évi költségvetésben ezeknek az 
utcáknak az aszfaltozását is be tudjuk vállalni. Kéri, ezt ne vegye senki ígéretnek, de 
azon leszünk, hogy így legyen. Még egyszer köszöni mindenkinek, aki elment a 
fórumra, aki bármilyen formában az építő jellegű kritikáját megfogalmazta, bíztat 
mindenki, hogy ezután is tegyék meg. Ezeket nem vesszük sértésnek, hanem kell, 
hogy ez is elhangozzék, mert csak akkor tudunk előrelépni, ha tesszük a dolgunkat, ha 
hibáztunk, akkor azokra felhívják a figyelmünket, nekünk meg az a dolgunk, hogy 
ezeket a hibáinkat kijavítsuk.  
Még annyi kiegészítést tenne, hogy készült tévéfelvétel ezen a lakossági fórumon, de 
úgy gondolja, hogyha most ez ezt a tájékoztatót megtette, az intézkedéseket megtettük, 
úgy gondolja, nincs szükség arra, hogy két órán keresztül leültessük az embereket és 
végignézzék ezt a lakossági fórumot. Beszámoltunk róla, a Szécsényi Napló következő 
számában majd még erről fog szólni, de úgy véli, aki érdeklődik, az a képviselő-
testületi üléseket is megnézi, vagy a riportot, mert abban is el fogja mondani, tehát 
valamilyen formában tájékoztatást adunk róla. Úgy gondolja, hogy mivel voltak, akik 
jelezték, hogy nem szeretnék, ha az ő róluk készült felvétel adásba kerülne, ezért nem 
fog adásba kerülni. Nem azért, mintha valami titkos dolog lenne, de elég sokan ott 
voltak, bárki elmondhatta ott is a véleményét, meg aztán tovább is adhatja, és ha 
ezután is kérdés merül fel, nagyon szívesen bárki elé állunk és válaszolunk rá, de a 
maga részéről egyelőre ezt a témát lezártnak tekinti. 
Megköszöni, hogy meghallgatták, egy kicsit hosszúra sikerült, de úgy gondolja, hogy 
fontos volt ez a tájékoztatás. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
A napirend közben Varga Béla képviselő távozott az ülésről. A képviselő-testület 
létszáma a továbbiakban 8 fő. 
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5.  Előterjesztés a Világ Királynője Engesztelő Mozgalom céljainak 
támogatásáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Komlóska Község Önkormányzatának polgármestere, a Világ Királynője Engesztelő 
Mozgalom elnöke, Köteles László úr levélben kereste meg önkormányzatunkat, 
melyben a Világ Királynője Engesztelő Mozgalom céljainak támogatását, a Mozgalom 
által kezdeményezett, Magyarország Kormánya által a Normafa Park kiemelt 
beruházás koncepciójáról és az azzal összefüggő feladatokról szóló 1443/2013. (VII. 
16.) Korm. határozatban nevesített „Engesztelő Kápolna építése” beruházás 
támogatását kérte. Több település jelképesen egy 30x40x50 cm-es faragott terméskő 
adományozásával már hozzájárult a kápolna építéséhez, de lehet ennek a kőnek az 
értékével is támogatni a cél megvalósítását. Javasolja, hogy az önkormányzat lépjen be 
tagként a Világ Királynője Engesztelő Mozgalomba, amely ezer forint éves 
tagdíjmegfizetést is jelent. Az előterjesztésben több határozati javaslat is szerepel, a 
negyedik az, amely a terméskőre vonatkozik, és abban „A” és „B” változat is szerepel. 
Az „A” változatot javasolja támogatásra, amely szerint helyi vállalkozóval készítettjük 
el a terméskövet. Nem egy nagy összeget jelent a város költségvetéséből.  
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat, hogy 
ismertesse a bizottság javaslatát. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztést, és javasolja a terméskő készítésére 
az összeg az előteremtését. A képviselő-testületnek egyhangúlag elfogadásra 
javasolták az előterjesztést. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Ezt a napirendi pontot az Oktatási, Művelődési és 
Sport Bizottság is megtárgyalta, kéri elnök urat a bizottság javaslatának ismertetésére. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-
testület számára. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben elsőként megfogalmazott 
javaslatot bocsátja szavazásra, amely a Világ Királynője Engesztelő Mozgalom 
céljainak erkölcsi támogatására vonatkozik. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
221/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete üdvözli a 
Világ Királynője Engesztelő Mozgalom megalakítását, céljaival, 
szellemiségével, értékrendjével egyetért.  
 
A képviselő-testület kéri az egyházi és világi vezetőinket, hogy 
támogassák és tegyék lehetővé az Engesztelő Kápolna megépítését 
Budapesten, a Szent Anna-réten. 
 
Határidő: a határozat megküldésére 2013. szeptember 20. 
Felelős: Polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az előterjesztésben a következő határozati javaslat arra vonatkozik, hogy 
önkormányzatunk tagként kíván belépni a Világ Királynője Engesztelő Mozgalomba. 
Kéri, aki a javaslatot elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
222/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Világ 
Királynője Engesztelő Mozgalomba belépésre vonatkozó 
előterjesztést megtárgyalta, és úgy dönt, hogy az önkormányzat a 
Világ Királynője Engesztelő Mozgalom rendes tagja kíván lenni.  
Belépésével vállalja az 1.000 Ft/év tagdíj megfizetését. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Tagfelvételi 
kérelem aláírására és továbbítására.  
 
Határidő: 2013. szeptember 20. 
Felelős: Polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az előterjesztés harmadik határozat-tervezete, a Világ Királynője Engesztelő 
Mozgalom elnöke kérésének megfelelően, a Mozgalom céljainak megvalósításához 
pénzadomány nyújtására vonatkozik. Megkérdezi, hogy a képviselő-testület részéről 
van-e arra vonatkozóan javaslat, hogy az önkormányzat pénzbeli támogatást adjon.  
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 
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Stayer László polgármester 

Úgy gondolja, hogy magánszemélyként bárki megteheti, hogy támogatja a mozgalom 
céljait. Mivel javaslat nem érkezett az önkormányzat általi támogatásra, ezért ezt a 
határozattervezetet nem bocsátja szavazásra. 
Az előterjesztésben negyedik helyen szereplő határozati javaslat az Engesztelő 
Kápolna építésének támogatására vonatkozik. Mint mondta a terméskő elkészíttetését 
javasolja a következő szerint: 
„Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Világ Királynője 
Engesztelő Mozgalom által kezdeményezett, Magyarország Kormánya által a Normafa 
Park kiemelt beruházás koncepciójáról és az azzal összefüggő feladatokról szóló 
1443/2013. (VII. 16.) Korm. határozatban nevesített „Engesztelő Kápolna építése” 
beruházást támogatni kívánja az Engesztelő Kápolna építésének támogatását jelképező 
1 db 30x40x50 cm-es faragott terméskő felajánlásával. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a faragott terméskövet 
elkészíttesse. Határidő: a határozat megküldésére 2013. szeptember 20.; felelős: 
polgármester” 
Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
223/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Világ 
Királynője Engesztelő Mozgalom által kezdeményezett, 
Magyarország Kormánya által a Normafa Park kiemelt beruházás 
koncepciójáról és az azzal összefüggő feladatokról szóló 1443/2013. 
(VII. 16.) Korm. határozatban nevesített „Engesztelő Kápolna építése” 
beruházást támogatni kívánja az Engesztelő Kápolna építésének 
támogatását jelképező 1 db 30x40x50 cm-es faragott terméskő 
felajánlásával. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a faragott 
terméskövet elkészíttesse. 
 
Határidő: a határozat megküldésére 2013. szeptember 20. 
Felelős: Polgármester 

  

Stayer László polgármester 

A következő határozati javaslat az Életfa Kárpát-medence összefogás céljának 
támogatásáról szól, mely szerint a nemzet jelképes egyesítése céljából egy-egy 
maréknyi földet gyűjtenek össze minden magyarországi településről. Kéri, aki 
javaslattal egyetért, igennel és kézfenntartással jelezze. 
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A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
224/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Életfa 
Kárpát-medence Összefogás kezdeményezését megismerve úgy 
határozott, hogy az önkormányzat a Nemzet egységének 
megvalósításához egy marék földet adományoz.  
 
Az önkormányzat képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy az egy marék földet Komlóska Község Önkormányzata címére 
eljuttassa. 
 
Határidő: a határozat megküldésére 2013. szeptember 20. 
Felelős: Polgármester 

 
 
Stayer László polgármester megköszönte a képviselő-testület pozitív hozzáállását az 
ügyhöz, és a napirend tárgyalását bezárta. 
 
 
6.  Előterjesztés az ÉRV. Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt-ben 

részesedés megszerzésére 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt-ben részesedés megszerzésére 
vonatkozó előterjesztés sürgősségi javaslatként került napirendre. Az írásos 
előterjesztést képviselőtársai megkapták.  
A települési önkormányzat kötelező feladata a közműves ivóvízellátás, valamint a 
szennyvízelvezetés és tisztítással kapcsolatos feladatok. A vízi közművek tulajdonosai 
az önkormányzatok, a víziközmű-szolgáltatással összefüggő szolgáltatói feladatokat 
városunkban az Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt. végzi, az 
önkormányzatunkkal kötött üzemeltetési szerződésben foglaltak alapján. 
A tegnapi napon kereste meg Máté Csaba divízióvezető úr, aki tájékoztatta arról, hogy 
lehetősége nyílt önkormányzatunknak arra, hogy részvényt vásároljon ebben a 
társasában, és erre úgymond szükségünk is van, hogy a jogszabályi feltételeknek 
megfeleljünk. Ennek a részvénynek a névértéke 10.000 forint, a vételára 28.500 forint. 
Kéri a képviselő-testület támogatását a részvény megvásárlásához, hogy így 
részesedést szerezzünk ebben a részvénytársaságban. 
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság 
javaslatának ismertetésére. 
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Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag javasolja a képviselő-testületnek a határozati 
javaslat elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele 
az előterjesztéssel kapcsolatban. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
225/2013.(IX.10.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete szándékát 
fejezi ki az ÉRV. Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt.-ben 
való részesedés megszerzésére egy darab tagsági jogot megtestesítő 
„A” típusú részvény megvásárlásával a Magyar Nemzeti 
Vagyonkezelő ZRt-től 10.000 Ft névértéken, 28.500 Ft vételáron. A 
Képviselő-testület a vételár fedezetét az önkormányzat 
költségvetéséből biztosítja. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi 
szerződés megkötésére.  

 
Határidő: a közlésre azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
 
7. Egyebek 
7.1. Képviselői bejelentések 
 

Stayer László polgármester 

Antal Ferenc képviselő úr jelezte, hogy egyebekben szeretne valamit elmondani, ezért 
megadja neki a szót. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A napokban kapott egy levelet, ami postán érkezett, felolvasás útján ismerteti a 
következők szerint: 
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„Tisztelt Képviselő úr! 
Szeretném kérni a hamarosan átadásra kerülő közmunkaprogramban indított 
sertéstelep hiányosságainak kivizsgálására. Kivizsgálás indoka: 
Nincs vezetékes ivóvíz. Nincs a szociális helyiségben kialakított vécé, zuhanyzó. Nincs 
kialakítva külön férfi és női öltöző. Nincs az utcai és munkahelyi ruházatnak külön 
elkülönített helyiség. A dolgozók a - vélhetőleg csapi - ivóvizet műanyag kannákban 
kapják, heti egy-két alkalommal. Az évek óta nem használt kinti fúrt kút a mai napig 
nincs kitisztítva, fertőtlenítve. Az elhullott áltatok tárolására, boncolásara fenntartott 
helyiségben nincs vezetékes víz. A téli fűtés nem megoldott, nincs kémény kivezetés. A 
dolgozók több kilométerről járnak be biciklivel, ami nem megoldás a szélsőséges 
időben. A bejárási körzet Benczúrfalva - Pösténypuszta - Szécsény külső külterületei. 
Kérem a tisztelt Képviselő urat, a leírtak kivizsgálására és tegye meg a megfelelő 
lépéseket! Tisztelettel: szécsényi lakos” 
Úgy gondolja, annak ellenére, hogy név nélkül érkezett a levél, a tartalmának 
megfelelő súllyal kellene foglalkozni ezzel a dologgal, és tényleg megtenni ezt a fajta 
kivizsgálást, hogy valósak-e ezek az állítások. Vélhetően igen, vagy ha tud a jegyző úr 
valamit mondani ezzel kapcsolatosan, hogy hol tartanak ezek a munkálatok, vagy már 
esetleg megoldott, ami jó volna. Amennyiben tényleg bebizonyosodik, hogy ezek 
valósak, akkor véleménye szerint az önkormányzatnak kezdeményezni kellene a 
problémák kiküszöbölését. Tehát nem szeretné azt, hogy ez a programelem is esetleg 
olyan körülmények közé kerüljön, mint az útjavítási programunk. Tehát az 
elégedettsége az ott dolgozóknak valamelyest megfelelő legyen, ha a munkálatok 
ténylegesen beindulnak, akkor annak a feltételrendszerét is tegye hozzá a program. 

Stayer László polgármester 

Névtelen levelekről, úgy gondolja, hogy mindenkinek megvan a véleménye. Megkéri 
jegyző urat, hogyha valamire rögtön tud válaszolni, akkor tegye meg. 

Dr. Bagó József jegyző 

Ez a program még nem fejeződött be. Tudni kell mindenkinek, hogy egy olyan telepet 
vettünk bérbe, amelyen az átvételkor semmilyen feltétel nem volt adott ahhoz, hogy ott 
állattartást lehessen végezni. Ez a telep külterületen van, ott vezetékes ivóvíz nem is 
lesz. Ott van egy ásott kút, amelynek a vizét be fogjuk vizsgáltatni, ami már csak azért 
is érdekünk, mert nitrátos vizet még a sertésekkel sem lehet itatni, mert elpusztulnak 
tőle. Tehát az ÁNTSZ által be fogjuk vizsgáltatni, illetve az ÉRV-vel, mert 
Kazincbarcikán van megfelelő laboratórium, amely ki fogja mutatni mindazokat az 
összetevőket, melyek szükségesek ahhoz, hogy az állattartó telep működhessen. Az, 
hogy műanyag kannában kapják az ivóvizet, ez így van, de nemcsak vizet kaptak, 
mivel a munkások részére a hőségben kötelező a védőital szolgáltatása, ásványvizet is 
kaptak, sőt mindennap ki van téve egy szódásballon, amelyet, ha megfelelő helyre 
teszik, és erről mi nem tudunk gondoskodni, és nem melegszik fel, akkor az egész nap 
a rendelkezésükre áll. Azt gondolja, hogy azok a folyamatok, amelyek elindultak a 
program kezdetén, és ha jól emlékszik, ott 19 fővel számoltak a program végrehajtása 
során, ezek ahhoz voltak szükségesek, hogy ez az állattartótelep olyan szinten kerüljön 
felújításra, hogy február 28-án, amikor végre van ennek a programnak, onnantól 
kezdve úgy működhessen, ami mindenfajta jogszabályi követelménynek megfelel.  
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Az állategészségügyi állomás főorvosa kint volt, egyeztettünk, abban is, hogy milyen 
szükséges létesítményt kell még biztosítani ahhoz, hogy ez a telep működhessen, és 
annak megfelelően járunk el. Most 19-en dolgoznak ott, férfiak és nők is, mert a 
takarítástól kezdve a vízvezeték-szerelésig, valamint a villanyszerelésig mindent meg 
kell oldani, ami még jelen pillanatban is tart, és ez nem jelenti azt, hogy az 
állattartótelep beindulását követően ez a 19 fő ott fog dolgozni. Ez a program február 
28-án le fog zárulni, legalább is ez a szakasza, és onnantól fog indulni az, amikor a 
tényleges állattartás megvalósul, és elképzelhető, hogy ott nem négy férfi és egy nő 
lesz, hanem lesz öt férfi, és ennek megfelelően addig kialakításra fog kerülni a fekete-
fehér öltöző. Hogyha a levél írója erre gondolt, tehát valószínűleg nem lesz külön férfi 
és női öltöző. Amikor átvettük az épületet, ötöző nem is volt. A szállítás nem volt 
megoldott, egyébként máshol sem tudtuk megoldani, már csak azért sem, mert a 
költségek nagy részét a tervtárgyalások során lefaragta a Belügyminisztérium, tehát 
nem minden olyan költségelem került elfogadásra, amelyet mi beépítettünk a 
programunkba. Ez igaz volt az utas programelemre, a téli startmunkára és a 
mezőgazdasági startmunkára is. A fűtéssel kapcsolatban elmondja, hogy a kazán már 
beépítésre került, és van egy melegedő is kialakítva. A kéménynek a helye ki van 
jelölve, a későbbiekben ez felhúzásra kerül, és a fűtés úgyszintén meg lesz oldva. De 
ez igaz a daráló kialakítására, a terménytároló kialakítására, tehát sok minden olyan 
dologra, amelyet ugyan a levél nem tartalmaz, de be volt tervezve és természetesen 
meg is fogjuk csinálni.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Köszöni a választ. Ha jól értelmezi, akkor ezek a jelzett hiányosságok építése, 
kialakítása folyamatban van, és elkészülnek február 28-áig. 

Dr. Bagó József jegyző 

Igen, egyrészt folyamatban vannak, másrészt, mint mondta, ott vezetékes ivóvíz nem 
lesz kiépítve, mert olyan távolságra van. De van ott kút, és a vízhálózat ki lett építve a 
sertések itatásához, és ez a víz lesz vezetve a mosdókhoz is, melyben a zuhanyozó is 
kialakításra kerül majd. Jelen pillanatban az ott dolgozók részére mobil WC-k vannak 
kihelyezve.   

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Köszöni a választ. Csak azért mondta, hogy feltétlenül jelzi a képviselő-testület 
számára ezeket a problémákat, hogy figyeljünk oda erre a programelemre is, és ne 
legyenek problémák, működjön jól és hasznosan. 

Stayer László polgármester 

Voltak kint tévéfelvételt készíteni a telepen a kezdetekkor, és ki fogunk most is menni, 
és össze lehet majd hasonlítani az akkori állapotokat meg a mostani állapotokat. Ez az 
amiről azt mondta, hogy nincs szem előtt, de nagyon komoly munkálatokat végeztek. 
Nem hogy a nulláról indult ez a dolog, hanem inkább mínuszos előjelű volt a helyzet, 
ahonnan el kellett indulni. Jómaga a múlt héten volt kint, és elmondhatja, hogy 
látványos az előrelépés. Az értékteremtő részben vállaltuk azt, hogy ezt a telepet a 
sertések fogadására alkalmassá tesszük. Tehát, hogyha menetközben vannak még 
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hiányosságok, akkor február 28-áig van arra lehetőség, hogy ebben a programban 
azokat kiküszöböljük. Véleménye szerint az állatok fogadására nagyon rövid 
határidőben belül már alkalmas a terület, csak akkor tudjuk az első állatot odavinni, 
hogyha az illetékes szervek arra az engedélyt meg fogják adni. Azt erős túlzásnak 
tartja, mert erről is személyesen meggyőződött, hogy heti egy-két alkalommal kapnak 
vizet az ott dolgozók. Mindennap vittek ki oda műanyag kannában vizet. Az, hogy 
szélsőséges időjárásban közlekednek - az elektronikába is kijutnak valahogy az ott 
dolgozók szélsőséges időjárásban is. Olyan nagyon szélsőséges időjárás véleménye 
szerint Szécsényben nincsen, mert ha esik az eső, akkor esernyő vagy esőkabát 
használható. Egyébként ilyen jellegű jelzés egyetlen egy munkástól sem érkezett 
hozzá. Jegyző urat kérdezi, hogy feléje volt jelzés? 

Dr. Bagó József jegyző 

Volt, de annyit hozzá kell tenni, hogy a bérletet a pöstényieknek és a benczúriaknak 
ugyanúgy megvettük, mint a más településről bejáróknak.  

Stayer László polgármester 

A külső területekre utána mindenkinek ki kellett menni. Ha valahová dolgozni járunk, 
úgy gondolja, hogy oda kimegyünk, nincs ezzel probléma. Szécsényi lakos aláírással 
meg egy levelet megírni, erről az a véleménye, hogy akárki írhatta, olyan is, akinek 
lehet, hogy semmi köze az egészhez.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Viszont fontosnak tartotta jelezni a képviselő-testület és a polgármester úr felé is, hogy 
érkezett ilyen jelzés, figyeljünk rá. 

Stayer László polgármester 

Válaszoltunk rá, de nem ez az útja módja semminek. Nem kell „szécsényi lakos” 
aláírással írni a levelet, és a képviselő úrnak címezni, nyugodtan bejöhetett volna, és 
jelezhette volna. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Ezzel teljes mértékben egyetért. 

Stayer László polgármester 

Jöjjenek nyugodtan, mondják el a problémáikat bátran. Ez a dolgunk, azért jöttünk ide 
mindannyian, hogyha problémát jeleznek felénk, azt megpróbáljuk megoldani.  
 
Smelkó István képviselő úr jelentkezik, hogy még ő is szeretne valamit elmondani. 
Megadja neki a szót. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A sokszor emlegetett lakossági fórumon volt egy kérés a polgármester úr felé, hogy a 
vasúti átkelőnél a kátyúzást jó lenne elvégeztetni, és emiatt keresse meg vagy a 
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Volánt, vagy a MÁV-ot, ami egyszer már megtörtént, de már nem lehet átjárni. Kéri, 
hogy ezt jelezze a társaságok felé. 
A másik pedig, hogy azt meg a Lipthay Béla Mezőgazdasági Szakképző Iskola felé 
jelezze, hogy a Kossuth úti épület lassan már botanikus kertté vált. Azt gondolja, hogy 
nem méltó az az iskolához, hogy ilyen udvara legyen. Kéri polgármester urat, jelezze 
az iskola vezetése felé, hogy rendezzék az udvart, ha használják, ha meg nem, akkor 
adják vissza.  

Stayer László polgármester 

Mivel ez hatósági ügy, a jegyző urat ezennel megbízza, intézkedjen, hogy az iskola 
felszólítása megtörténjen arról, hogy a környezetet tegye rendbe.  
 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A képviselő-testület tárgyalta a Világ Királynője Engesztelő Mozgalom céljainak 
támogatásáról szóló napirendet. Ezzel kapcsolatban javasolja, hogy a honlapra 
kerüljön föl az „Engesztelő Kápolna építése” beruházás támogatásának lehetősége, 
mert ha valaki magánszemélyként szeretné támogatni, akkor lehet, hogy nem tudja, 
kihez kell fordulni.  

Stayer László polgármester 

Az önkormányzat honlapján tájékoztatni fogjuk erről a város lakosságát. 
Ami kritika még érkezett felénk, hogy esetleg a testület „fű alatt” tárgyal meg 
dolgokat, ezt visszautasítja. Csak olyan ügyeket tárgyal a testület zárt ülés keretében, 
ami önkormányzati hatósági ügy, illetve ami személyiségi jogokat érint, egyébként 
minden testületi ülés minden nyilvános adata megtalálható Szécsény város honlapján. 
Ezért visszautasítja az ilyen jellegű vádakat.  
Mivel több képviselő nem jelentkezett szólásra, és a képviselő-testület valamennyi 
napirendi pontot megtárgyalta, megköszöni mindenki munkáját, és az ülést bezárja 
(1840 órakor). 
 
 
 
 
 

Stayer László  
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 

 


